
INSTRUMENTAALI 
Instrumentaalin muodostus: 

 
MASKULIINIT 

 
FEMINIINIT 

 
NEUTRIT 

kova pehmeä kova pehmeä kova pehmeä 
дом1 музей2 гость2 мама3 тетя4 площадь окно море 

 
+ ОМ 
домом 

 
Й ⇒ ЕМ 
музеем 

 
Ь ⇒ ЕМ 
гостем 

 
А ⇒ ОЙ
мамой 

 
Я ⇒ ЕЙ
тетей 

 
Ь ⇒ ЬЮ 
площадью

 
О ⇒ ОМ 
окном 

 
Е ⇒ ЕМ 
морем 

HUOM!!! 
1 Konsonanttien ш, ж, ч, ц ja щ jälkeen pääte on painottomana –ем 
   муж -  му@жем 
 Konsonanttien ш, ж, ч, ц ja щ jälkeen pääte on painollisena –ом 
   врач - врачо @м 
2 Jos paino on päätteellä, se on muodossa –ём 
   словáрь – словарём 
3 Konsonanttien ш, ж, ч, ц ja щ jälkeen pääte on painottomana –ей 
  Ната @ша – Ната @шей 
 Konsonanttien ш, ж, ч, ц ja щ jälkeen pääte on painollisena –ой 
   лапша @ (nauhapasta) -  лапшо @й 
4 Jos paino on päätteellä, se on muodossa –ёй 
   семья – с семьёй 
 
Instrumentaalin käyttö: 

1. Ilman prepositiota: ilmaisee välineen (instrumentin, jolla jotakin suoritetaan).  
Анна пишет ручкой. Anna kirjoittaa kuulakärkikynällä. 
Ilman prepositiota eri verbien yhteydessä: 
работать КЕМ? врачом – työskennellä lääkärinä 
быть (pret., fut.) + Instr. , был врачом – oli lääkäri, будет врачом – tulee lääkäriksi 
стать КЕМ? – tulla, ryhtyä jkskin 
увлекаться ЧЕМ – olla kovasti kiinnostunut jstkin; harrastaa jtkin 
заниматься ЧЕМ – hommata, harrastaa, opiskella jtkin 
интересоваться ЧЕМ – olla kiinnostunut jstkin 
 

2. Eri prepositioiden kanssa: 
a. С + Instr. 

С КЕМ? Kenen kanssa? С Иваном – Ivanin kanssa 
С ЧЕМ? Minkä kanssa/kera? С селёдкой – sillin kera 
Huomaa myös: 
девушка с сумкой – tyttö jolla on laukku 
Олег с Наташей – Oleg ja Natasha 
Что с тобою? – Mikä sinulla on hätänä? Mikä sinua vaivaa? 
Что с компьютером? Mikä tietokoneessa on vikana? 
 

b. ЗА + Instr. (takana, ääressä) 
за столом – pöydän ääressä 
за рулём – ratin takana, kuskina 
замужем за Иваном – Ivanin kanssa naimisissa 
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